

EFA Presidential Skype Conference, Feb. 19, 2019, 5pm - 6:30 pm

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Apology: Petr Riedl.

meeting points

1. Opening / Welcome

Franco Giori opens the 1st Presidium Conference in 2019. The invitation to this meeting (as Skype Conference) has been duly given and the agenda presented is accepted without amendment.

1.1 EFA Presidential Skype Conference 26-11-2018

The minutes of the EFA Presidential Skype Conference of 26.11.2018 have been approved.

2. Messages

2.1 general

2.2 IFA

- a) The protocols of the IFA were forwarded by Franco Giori in a timely manner.
- b) IFA Congress on August 14 at the Men's World Cup in Winterthur: The published staff proposals and amendments to the statutes will be discussed by the EFA member associations. Possible comments or proposals for joint coordination will be accepted by the EFA Presidium by 1 April.

3 Finance

3.1 Invoices 2018

The financial balancings for 2018 have been completed and will be sent promptly by Jürgen Albrecht. All bills from 2018 have been settled. The annual accounts are due to be approved at the next conference in early April.

3.2 Budget 2019

The Budget 2019 is to be created based on the numbers of 2018. This presentation will also be discussed at the next meeting.

4 EFA competitions 2019

4.1 Final award of the remaining competitions

For the year 2019 there is the following final planning:

11./12. 01.	AUT	Laakirchen	Women`s Champions Cup indoor
12./13. 01.	SUI	Diepoldsau	Men`s Champions Cup Indoor
06./07. 07.	GER	Pfungstadt	Men`s Champions Cup
05./06. 07.	AUT	Laakirchen	Women`s Champions Cup (endgültig vergeben)
06./07. 07.	SUI	Kleindöttingen	Men`s European Cup
13./14. 07.	GER	Hohenlockstedt	U18 European Championship (endgültig vergeben)
19.-20. 07.	CZE	Lázně Bohdaneč	Women`s European Championship U21 Men`s European Championship

The contests for the indoor season were completed with great success.

The competitions for the field season are advertised.

The final announcements are available for the club competitions. The organizers are requested to decide with a raffle protocol, the respective pairings / groups until 1 April.

For the mU21 reported: AUT, GER and SUI;

9 (!) Nations have registered for the European Championships: Austria, Belgium, Czech Republic, Denmark, Germany, Italy, Poland, Serbia and Switzerland.

Sepp Andolfatto puts different game board variants up for discussion.

The last registration deadline for the U18 European Championship is 15 March 2019.

4.2 Awarding Ball Rights EFA Competitions 2019

The awarding of the ball rights for the individual events of the 2019 season will take place after intensive negotiations by Franco Giori.

Basically, the balls provided for the first events (Champions Cups and European Cup) should also be used at the following events!

4.3 EFA European Championship 2020 in Italy

The organization plan drawn up by Josef Andolfatto and sent to the organizer has been officially confirmed by Italy.

5 EFA Leaflet International league games (Leaflet International Matches) - cf. investment

The update of the leaflet and the English version are approved.

Both documents will be published on the EFA-HP.

6 Short names for the EFA competitions - Proposal Austria / Annex

The ÖFB, following a request from the RFA, makes a concrete proposal about possible "short names" of European competitions. The attached proposal will be discussed further intensively and finally adopted in April. Possibly, the year will be added to the German short name.

7 Formation of a Project group "EFA-JEP" for the development of an EFA competition

The JEP will be carried out in its current form in 2019 in Münzbach (AUT) and in 2020 in Burghausen (GER).

In order to subsequently take up the JEP as a competition in the EFA, the Presidium forms a project group.

Project group members:

- EFA Dorothee Schröder (EFA Junior Officers) - Chairwoman
Jürgen Albrecht (former EFA junior manager)

Sepp Andolfatto (EFA Sports Commission)

- Further project group members can be assigned to the presidium by the
Project group.

Order to the project group:

The project group will be commissioned to design the previous JEP as an EFA Youth Cup, to prepare a draft regulation for an EFA JEP from 2021 onwards.

The EFA Bureau will present a fundamental document in August 2019.

8. Miscellaneous

8.1 Jürgen Albrecht reports on the first successful international match between the Netherlands and Belgium in indoor fistball.

8.2 Ulrich Meiners is instructed to draft a proposal for a concept to intensify the promotion of the new European nations.

8.3 Participants Presidium and Guest Selection for the World Cup Winterthur: The Secretary General will draw up a pattern to collect the necessary data.

8.4 An EFA meeting within the framework of the Fistball World Championship in Winterthur with representatives of the participating European nations is being considered.

8.5 Bureau meeting: 21st July 2019, 8-11: 30 in Lázně Bohdaneč (Czech Republic)

8.6 Next Skype Conference: Monday, April 1st, 5:30 pm - 7pm

European Fistball Association

Franco Giori	Ulrich Meiners
President	General Secretary

Ahlhorn, February 21, 2019 Secretary: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, commissioners, IFA Office, cash auditors)

facilities
Leaflet Internationals,
Schedule 2019-2021

EFA Präsidiums-Skype-Konferenz, 19. Februar 2019, 17 Uhr - 18:30 Uhr

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Entschuldigt: Petr Riedl.

Tagungspunkte

1. Eröffnung/Begrüßung

Franco Giori eröffnet die 1. Präsidiumskonferenz im Jahr 2019. Die Einladung zu dieser Sitzung (als Skype-Konferenz) erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wird ohne Änderungswünsche angenommen.

1.1 Protokoll EFA Präsidiums-Skype-Konferenz 26-11-2018

Das Protokoll der EFA Präsidiums-Skype-Konferenz vom 26.11.2018 wird genehmigt.

2. Mitteilungen

2.1 allgemein

2.2 IFA

- a) Die Protokolle der IFA wurden von Franco Giori zeitnah weitergeleitet.
- b) IFA-Kongress am 14. August im Rahmen der Männer WM in Winterthur: Die veröffentlichten Personalvorschläge und Satzungsänderungen sollen von den EFA Mitgliedsverbänden diskutiert werden. Mögliche Stellungnahmen bzw. Vorschläge zur gemeinsamen Koordination nimmt das EFA Präsidium bis zum 1. April entgegen.

3 Finanzen

3.1 Rechnungen 2018

Der Jahresabschluss 2018 ist vollendet und wird zeitnah von Jürgen Albrecht versendet. Alle Rechnungen aus 2018 sind beglichen worden. Der Jahresabschluss soll auf der nächsten Konferenz Anfang April genehmigt werden.

3.2 Budget 2019

Das Budget 2019 soll in Anlehnung an die Zahlen von 2018 erstellt werden. Auch diese Vorlage wird auf der nächsten Sitzung besprochen.

4 EFA Wettbewerbe 2019

4.1 Endgültige Vergabe der restl. Wettbewerbe

Für das Jahr 2019 gibt es folgende endgültige Planung:

11./12. 01.	AUT	Laakirchen	Women`s Champions Cup indoor
12./13. 01.	SUI	Diepoldsau	Men`s Champions Cup Indoor

06./07. 07.	GER	Pfungstadt	Men`s Champions Cup
05./06. 07.	AUT	Laakirchen	Women`s Champions Cup (endgültig vergeben)
06./07. 07.	SUI	Kleindöttingen	Men`s European Cup
13./14. 07.	GER	Hohenlockstedt	U18 European Championship (endgültig vergeben)
19.-20. 07.	CZE	Lázně Bohdaneč	Women`s European Championship U21 Men`s European Championship

Die Wettbewerbe für die Hallensaison wurden mit gutem Erfolg abgeschlossen.

Die Wettbewerbe für die Feldsaison sind ausgeschrieben.

Für die Vereinswettbewerbe liegen die abschließenden Meldungen vor. Die Ausrichter sind mit einem Verlosungsprotokoll aufgefordert, die entsprechenden Paarungen/bzw. Gruppen bis zum 1. April öffentlich auszulosen.

Bei der mU21 haben gemeldet: AUT, GER und SUI;

Für die Frauen EM haben 9 (!) Nationen gemeldet: Austria, Belgium, Czech Republic, Denmark, Germany, Italy, Poland, Serbia und Switzerland.

Sepp Andolfatto stellt verschiedene Spielplanvarianten zur Diskussion.

Der letzte Meldetermin für die U18 EM ist der 15. März 2019.

4.2 Vergabe Ballrechte EFA-Wettbewerbe 2019

Die Vergabe der Ballrechte für die einzelnen Veranstaltungen der Saison 2019 ist nach intensiven Verhandlungen durch Franco Giori erfolgt.

Grundsätzlich sollen die für die ersten Veranstaltungen (Champions Cups und European Cup) zur Verfügung gestellten Bälle auch auf den Folgeveranstaltungen verwendet werden!

4.3 EFA Europameisterschaft 2020 in Italien

Der von Josef Andolfatto erstellte und dem Ausrichter zugestellte Organisationsplan ist offiziell durch Italien bestätigt worden.

5 EFA Merkblatt Länderspiele (Leaflet International Matches) – vgl. Anlage

Die Aktualisierung des Merkblattes sowie die englische Version werden genehmigt.

Beide Unterlagen werden auf der EFA-HP veröffentlicht.

6 Kurzbezeichnungen für die EFA Wettbewerbe – Vorschlag Österreich/ Anlage

Der ÖFBB macht, nach Aufforderung durch die RFA, einen konkreten Vorschlag vor, über mögliche „Kurzbezeichnungen“ der europäischen Wettbewerbe. Der anliegende Vorschlag soll weiter intensiv

diskutiert und im April endgültig verabschiedet werden. Eventuell wird bei der deutschen Kurzbezeichnung noch die Jahreszahl hinzugefügt.

7 Bildung Projektgruppe „EFA-JEP“ zur Erarbeitung eines EFA Wettbewerbes

Die JEP wird in seiner jetzigen Form in 2019 in Münzbach (AUT) und in 2020 in Burghausen (GER) durchgeführt.

Um den JEP als Wettbewerb anschließend in der EFA aufzunehmen, bildet das Präsidium eine Projektgruppe..

Projektgruppenmitglieder :

- EFA Dorothee Schröder (EFA Nachwuchsverantwortliche) - Vorsitzende
Jürgen Albrecht (ehem. EFA Nachwuchsverantwortlicher)
Sepp Andolfatto (EFA Sportkommission)
- Weitere Projektgruppenmitglieder können dem Präsidium durch die Projektgruppe vorgeschlagen werden.

Auftrag an die Projektgruppe:

Die Projektgruppe wird beauftragt, den bisherigen JEP als EFA-Jugendpokal auszugestalten, ein Reglemententwurf für einen EFA-JEP ab 2021 zu erstellen.

Zeitlich soll dem EFA-Präsidium dazu bis spät. im August 2019 ein Grundsatzpapier vorgelegt werden.

8. Verschiedenes

8.1 Jürgen Albrecht berichtet vom ersten erfolgreichen Länderspiel zwischen der Niederlande und Belgien im Hallenfaustball.

8.2 Ulrich Meiners wird beauftragt, einen Vorschlag für ein Konzept zur intensiveren Förderung der neuen europäischen Nationen zu entwerfen.

8.3 Teilnehmer Präsidium und Gästenauswahl für die WM Winterthur: Der Generalsekretär erstellt eine Vorlage zur Erfassung der notwendigen Daten.

8.4 Ein EFA-Treff im Rahmen der Faustball-WM in Winterthur mit Vertretern der beteiligten europäischen Nationen wird angedacht.

8.4 Präsidiumssitzung: 21. Juli 2019, 8-11:30 Uhr in Lázně Bohdaneč (Tschechien)

8.5 nächste Skype-Konferenz: Montag, 1. April, 17:30 Uhr - 19 Uhr

European Fistball Association

Franco Giori
Präsident

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, Februar 21, 2019 Protokollführer: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

Anlagen
Merkblatt Länderspiele,
Terminplan 2019-2021